
Šaltinis: Anykšta

Publikavimo data: 2020-05-09, šeštadienis

Puslapis: 1
Plotas: 690 kv. cm

Tiražas: 3000

Regionas: Utena

Rasti raktažodžiai: Lietuvos Respublikos aplinkos ministerija

Šventosios 

upės 
užtvanką 

ne 

griaus, 

o 

prižiūrės 

Robertas 

ALEKSIEJŪNAS 

Rūpinsis 

ne 

tik 

užtvanka, 

bet 

ir 

fontanais 

Užtvankos 

eksploatacijos 

sutar- 

tis 

pratęsta 

iki 202 1 

metų 

kovo vi- 

durio. Sutarties vertė 

- 

8 tūkst.651 

Eur. 

Techninėje 

darbų 

vykdymo 

už- 

duotyje 

UAB 

„Kurklių 

karjeras” 

yra 

įpareigota 

Šventosios 

upės 

užtvankos 

priežiūrai paskirti 

atsa- 

kingą darbuotoją 

užtikrinti 

objekto 

saugą, 

atlikti avarinius užtvankos 

remonto 

darbus. 

4 

psl. 

Šventosios 

upės 

užtvankos 

priežiūra pernai Anykščių rajono savivaldybei 

kainavo 20 tūkst. 

eurų. 
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Šaltinis: Anykšta

Publikavimo data: 2020-05-09, šeštadienis

Puslapis: 4
Plotas: 690 kv. cm

Tiražas: 3000

Regionas: Utena

Šventosios 

upės 

užtvanką 

ne 

griaus, 

o 

prižiūrės 

Atkelta iš 1 

psl. 

UAB 

„Kurklių 

karjeras” taip 

pat 

rūpinsis 

ir 

šalia užtvankos 

esančių 

fontanų 

priežiūra. Pagal 

nustatytą 

grafiką jie 

turi 

pradėti 

veikti 

nuo 

birželio 1 iki 

rugsėjo 

12 dienos. 

Anykščių rajono savivaldybė 

nu- 

statė ir 

valandas, 

kada fontanai 

turi būti 

įjungti. 

Antradieniais 

- 

penktadieniais 

fontanai 

turi visu 

pajėgumu 

dirbti 

nuo 

13 iki 22 

va- 

landos, 

o 

savaitgaliais 

- 

nuo 

1 0 iki 

22 vai. 

Šventinėmis 

dienomis fon- 

tanai turės veikti 

pagal savaitgalio 

grafiką. 

Ministerija 

siūlė 

upę 

nuo 

užtvankos išlaisvinti 

Priminsime, 

kad 

pernai prieš 

savivaldos rinkimus 

vyko 

aršios 

diskusijos 

dėl 

Šventosios 

upės 

užtvankos 

panaikinimo. 

Atsisa- 

kyti 

užtvankos 

Anykščių rajono 

savivaldybei pasiūlė Aplinkos 

ministerija. 

Šią 

1987 

m. 

pastatytą 

užtvanką 

pagal 

Vietos savivaldos 

įstatymą 

prižiūrinti Anykščių 

ra- 

jono savivaldybė ją 

ne 

kartą 

buvo 

išnuomojusi 

hidroelektrinei 

statyti. 

Investicijos 

į hidroelektrinę 

siek- 

tų 

keletą 

milijonų 

eurų, 

tačiau dėl 

mažo 

patvankos 

aukščio 

greičiau- 

siai niekada 

neatsipirktų, 

todėl 

sta- 

tyba taip 

ir 

nebuvo 

pradėta. 

2018 

metais nutraukta užtvankos 

nuo- 

mos 

sutartis 

su 

investuotoju, 

kuris 

nevykdė įsipareigojimų. 

Dabar 

rū- 

pintis 

visa 

užtvankos, 

kurios 

įren- 

giniai 

per 

30 

metų 

jau susidėvėjo, 

ir 

žuvitakio 

priežiūra 

bei 

remontu 

privalo savivaldybė. 

„Šliuzo 

tipo 

žuvitakio 

eksploa- 

tavimas 

kainuoja 

nemažai 

lėšų, 

o 

duoda labai 

menką efektą. Jį 

nu- 

matyta 

rekonstruoti, 

pasinaudojant 

ES 

investicijomis. 

Tačiau 

ir 

gerai 

veikiančiu žuvitakiu 

gali pakilti 

tik 

dalis 

žuvų, 

todėl 

svarstoma 

ir alter- 

natyva 

- 

paguldyti 

užtvankos 

sky- 

dus ir atverti 

laisvą 

kelią žuvims, 

o 

ES 

paramos 

lėšas 

panaudoti 

upės 

krantams 

sutvarkyti 

ir 

kitoms 

aplinkosauginėms 

bei 

estetinėms 

reikmėms, 

susijusioms 

su 

pasi- 

keitusiomis 

sąlygomis 

nuleidus 

tvenkinį”, 

- 

pernai 

skelbė 

Aplinkos 

ministerija. 

Pernai 

šia 

tema 

Anykščiuose 

buvo 

surengos 

bent kelios disku- 

sijos, 

tačiau 

jos dalyviai prie 

vie- 

ningos 

nuomonės 

taip 

ir 

nepriėjo. 

Vieni 

palaikė Aplinkos ministeriją, 

o 

kiti 

tikino, 

kad, 

išardžius 

Švento- 

sios 

upės 

užtvanką, 

upė gali 

virsti 

dvokiančia 

pelke. 

Užtvankos 

griovimas 

- 

ne 

savivaldybės 

reikalas 

Anykščių rajono 

mero 

pavaduo- 

tojas 

Dainius 

Žiogelis 

„Anykštai” 

sakė, 

kad ir be 

Anykščių rajono 

savivaldybės Aplinkos ministerija 

gali 

imtis 

Šventosios 

upės 

užtvan- 

kos 

pertvarkos. 

„Jeigu Aplinkos ministerija 

no- 

rėtų, 

ji galėtų 

daryti 

ką 

nori, 

nes 

tai 

yra 

valstybės 

turtas. Užtvanka nėra 

savivaldybės. 

Kad užtvanka 

nesu- 

griūtų, ji 

yra 

atiduota 

savivaldybei 

prižiūrėti. 

Visi 

kažką 

tai 

mala, 

bet 

tai 

valstybės 

turtas. 

Bet kada 

Vy- 

riausybė 

gali įpareigoti 

ministeri- 

ją nugriauti 

šią užtvanką. 

Vyksta 

kažkoks 

politikavimas 

ir 

žaidimas, 

daugiau 

čia nieko 

nėra”, 

- 

kalbėjo 

D.Žiogelis. 

Valstybė 

nesusitvarko 

su 

savo 

turtu 

Pernai 

upės 

užtvankos 

priežiū- 

ra, pasak 

vicemero, 

Anykščių rajo- 

no 

savivaldybės 

biudžetui kainavo 

20 

tūkst. 

eurų. 

Tiek 

pinigų prireikė 

ne 

tik užtvankos 

eksploatacijai, 

bet 

ir 

per 

pavasario polaidį 

gam- 

tos 

sticihijos 

suniokotų 

įrenginių 

remontui. 

„20 

tūkst. 

eurų 

iš 

rajono 

biudže- 

to 

vien dėl 

to, 

kad 

valstybė 

su savo 

turtu 

nesusitvarko”, 

- 

piktinosi 

D.Žiogelis. 

Ministerija 

klausysis 

savivaldybės 

balso 

Seimo 

narys, 

„valstietis” 

Anta- 

nas 

Baura 

kalbėjo, 

kad 

Šventosios 

upės 

užtvankos ateitis labai 

daug 

priklausys 

nuo 

Anykščių rajono 

savivaldybės sprendimų. 

„Šiuo 

klausimu 

apsisprendimas 

priklauso 

nuo 

Anykščių rajono 

savivaldybės. 

Šventosios 

upės 

užtvanka 

yra 

valstybės turtas, 

bet 

jis perduotas disponuoti 

Anykščių 

rajono savivaldybei. 

Ne 

Aplinkos 

ministerija juk 

sutartį 

dėl užtvan- 

kos 

priežiūros 

su 

UAB 

„Kurklių 

karjeras” 

sudaro, 

o 

savivaldybė. 

Šitoje 

vietoje 

„kortos” 

yra 

savival- 

dybės 

pusėje. Jeigu Anykščių 

rajo- 

no 

savivaldybė 

manytų, 

kad reikia 

priimti 

vienokį 

ar 

kitokį 

sprendimą 

ar 

pasilikti 

ties 

tuo, 

kaip 

yra 

dabar, 

tai 

taip 

ir lieka. 

Aplinkos 

ministe- 

rija 

vienašmenių 

sprendimų 

tikrai 

nepriims”, 

- 

kalbėjo 

A.Baura. 

Tvarkys Anykštos upės 

užtvanką 

Anykščių 

rajono 

mero 

pava- 

duotojas D.Žiogelis 

sakė, 

kad šiuo 

metu 

Anykščių 

rajono 

savival- 

dybės prioritetuose 

- 

sutvarkyti 

Anykštos upės 

užtvanką. 

Už 3 tūkst. 630 Eur 

Anykštos 

upės 

užtvankos 

sutvarkymo 

gali- 

mybių 

studiją parengė 

UAB 

„Sta- 

tybos ekspertų 

biuras“. 

Sutvarkius užtvankos 

likučius, 

būtų 

sutvarkyta 

ne 

tik 

vaizdingos 

vietovės 

teritorija, 

bet ir suda- 

rytos geresnės sąlygos 

lašišinių 

žuvų 

migracijai. 

Turi 

apsispręsti patys 

anykštėnai 

Aplinkos ministerija 

laikosi 

po- 

žiūrio, 

kad ūkiškai 

nenaudojamos 

užtvankos neužtikrina 

upės 

vien- 

tisumo, 

efektyvios 

žuvų 

ir 

kitų 

vandens 

organizmų migracijos, 

kelia 

pavojų aplinkai 

ir 

žmonių 

saugumui, 

todėl, 

pasinaudojant 

ES 

investicijomis, turėtų 

būti išmon- 

tuojamos. 

Europoje 

per 

pastaruosius 

tris 

dešimtmečius išmontuota 

jau 

keli 

tūkstančiai 

užtvankų. 

Lietuvoje 

kol kas 

- 

nė 

viena. 

Anot 

Aplinkos ministerijos, 

Anykščiai 

būtų 

pirmasis 

išlaisvinęs 

upę 

Lietuvos 

miestas, 

tačiau dėl 

šios užtvankos likimo 

pirmiausia 

turėtų 

nuspręsti 

patys 

anykštėnai. 

Pristatė 

upių 

atvėrimo žuvims 

projektą 

Visgi prie 

Šventosios 

upės 

už- 

tvankos 

temos 

Anykščių rajono 

savivaldybė sugrįžo 

balandžio 

pa- 

baigoje. 

Balandžio 29 

dieną 

Anykščių 

rajono 

savivaldybės 

vadovai da- 

lyvavo 

nuotoliniame susitikime 

su 

„Kurk 

Lietuvai“ 

upių 

atvėrimo 

žuvims 

projekto 

vadovėmis. Susi- 

tikimo 

tema 

- 

Anykščių 

užtvankos 

perspektyvos. Pokalbyje 

dalyvavo 

Anykščių 

rajono 

meras 

Sigutis 

Obelevičius ir 

jo pavaduotojas 

Dainius 

Žiogelis, 

taip 

pat 

savival- 

dybės 

Žemės 

ūkio 

skyriaus vedėjas 

Virmantas Velikonis. 

Po nuotolinio susitikimo 

V.Velikonis 

sakė, 

kad 

pokalbio 

metu 

buvo 

išklausyta 

„Kurk 

Lie- 

tuvai” 

atstovų informacija. 

Žemės 

ūkio 

skyriaus vedėjas 

sakė, 

kad da- 

bar 

savivaldybė 

labiau 

susikoncen- 

travusi 

į 

Anykštos upės 

užtvankos 

sutvarkymą. 

Seimo 

narys 

Antanas Baura 

sakė, 

kad 

Aplinkos ministerija 

vie- 

našmenių sprendimų 

dėl 

Šventosios 

upės 

užtvankos 

likimo 

ne- 

priims. 
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